
Protokół Nr XVII/2012 
 

Z posiedzenia XVII Sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 24 września 2012 r. 
w sali nr 18 Urzędu Gminy Mieścisko w godz. 12.00 do 16.30.  

  
Adn. 1  
Posiedzenie XVII Sesji Rady Gminy otworzyła P. Elżbieta Kapczyńska – Przewodnicząca Rady Gminy 
Mieścisko, która powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – Pana Andrzeja 
Banaszyńskiego, Skarbnik Gminy – Panią Teresę Samarzewską, radnego powiatowego – Pana 
Tadeusza Synorackiego , sołtysów wsi oraz wszystkich zaproszonych gości i uczestników dzisiejszej 
sesji. 
/Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią załączniki Nr 1 i 2 do protokółu/ 
 
Adn. 2 
Przewodnicząca Rady stwierdzi ła, że na 15 radnych obecnych jest 13 osób, co stanowi quorum; 
wobec czego Rada jest prawomocna do pr owadzenia obrad i podejmowania uchwa ł. 
 
Adn. 3 
Następnie Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad XVII Sesji Rady Gminy. Do 
przedstawionego porządku obrad Wójt Gminy zaproponowa ł zmianę do porządku obrad zmieniając 
kolejność punktów  14 na 13.  
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poddała wniosek w sprawie zmiany kolejności 
podjęcia uchwał w porządku sesji pod głosowanie. Na obecnych  13 radnych zmiana w porządku 
obrad została przyjęta jednogłośnie. 
Porządek obrad XVII sesji po zmianach przedsta wia się następująco: 

1.  Otwarcie sesji.  
2.  Stwierdzenie quorum.  
3. Przedstawienie porządku obrad XVII Sesji Rady Gminy.  
4. Przyjęcie protokółu obrad z poprzedniej sesji.  
5. Interpelacje i zapytania radnych.  
6. Zapytania sołtysów.  
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.  
8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjmym.  
9. Informacja o pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym.  
10. Informacja z przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2012r.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie podziału Gminy Mieścisko na okręgi wyborcze , ustalenia granic 

numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym.  
12. Podjecie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w 2012 roku.  
13. Podjecie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2012 rok.  
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/75/11 Rady Gminy Mieścisko  z dnia 28 

grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mie ścisko na 
lata 2012 – 2021                                                                                                                                                                                                                                           

15. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok.  
16. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia wskaźnika procentowego wpływającego na wysokość 

dodatku mieszkaniowego.  
17. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w 

Popowie Kościelnym.  
18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego.  
19. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Mieścisko do podjęcia działań 

zmierzających do pozyskania części zbiorów z „Głuchej Puszczy”.  
20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości położonych w Mieścisku na Osiedlu Michałowskim.  
21. Podjecie uchwały w sprawie uchylenia uchwały ustalającej warunki udzielania oraz wysokości 

stawek procentowych bonifikat oraz cen sprzedaży lokali mieszkalnych w budynkach 
mieszkalnych stanowiących własność Gminy Mieścisko.  

22. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad 
korzystania z przystanków.  

 



23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr X/64/11 Rady Gminy Mieścisko z dnia 26 
października 2011r. w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Mieścisko.  

24. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
25.  Wolne głosy i wnioski  
26.  Zakończenie.  

 
Adn. 4.  
Przewodnicząca Rady poinformowa ła zebranych, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w biurze 
Rady Gminy, nie wniesiono uwag do niego w związku z czym zaproponowała jego przyjęcie bez 
odczytywania. Na 13 radnych wszyscy jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej sesji bez jego 
odczytywania. 
 
Adn 5 . Interpelacje i zapytania radnych 
Radny Ryszard Rodzewicz: 
- Osiedle Młodych – utworzenie się zapadliska przy separatorze,  
- czy jest prawdą, że przy ul. Podleśnej  powstanie Market? 
- czy świetlicę wiejską w Podlesiu Wysokim odzyska ła Spółdzielnia Kółek Rolniczych? 
- przedstawienie listy sponsorów na Targi Micha łowskie i Dożynki. 
Radny Janusz Górski: 
-sprawa ulicy na Osiedlu Młodych prowadząca do stacji BLUE GAZ – chodzi o zniwelowanie, 
obniżenie przed deszczem, aby nie zalewało posesji. 
Radna Elżbieta Kapczyńska:  
- dotyczy zorganizowania  przejścia dla pieszych lub postawienia znaku „pierwszeństwo przejazdu” na 
odcinku drogi wewnętrznej przy posesji p.p.Bach i Szymańskich, która wchodzi w obwodnicę  Osiedla 
Michałowskiego- szczególnie chodzi o dzieci jadące rowerami i wpadające na tę główną, ruchliwą 
drogę, 
- chodzi o drogę wewnętrzną /tzw. niegdyś deptak/, tam gdzie mieszka ł śp. P. Sałata visavi p. 
Mazurka. Nowy właściciel postawił betonowy płot i to utrudnia widoczność na ulicę Pocztową. 
- kto jest władny, jeżeli chodzi o opiekę nad studzienkami telefonicznymi – dwie studzienki /puszki 
rozdzielcze/ leżą przy posesji p.p. Adamskich i Sroczyńskich oraz  przy posesji p. Marcina Stawickiego 
/ul. Gnieźnieńska/. 
Radny Ryszard Rojewski: 
- przepalona lampa uliczna  Żabiczyn- Huby- interwencja rolników, 
- dziury przy zatoce na ul. Zacisze ,  
- chodzi o oświetlenie uliczne jadąc z Mieściska w kierunku Spółki AGROJARO- są tam trzy lampy źle 
postawione- należałoby jedną przestawić, aby zwiększyć bezpieczeństwo idących tam pieszych; tym 
bardziej, że jest już szybko ciemno i nie ma chodnika. 
- sprawa wycięcia dwóch sztuk uschniętych topoli  przy wjeździe do AGROJARO przy transformatorze 
/droga powiatowa/, 
Radny Piotr Graczyk: 
- sprawa włączenia drogi Gorzewo –Gołaszewo, 
- czy jest przewidziane wykaszanie drogi Go łaszewo – Janowiec i czy jest to możliwe do zrobienia do 
zimy?  
Radny Jan Wojtyszyn: 
-  mieszkańcy ulicy Polnej oczekują na wycięcie opieńków po ściętych drzewach, gdyż będzie to 
utrudnieniem przy odśnieżaniu chodników zimą, 
- pojawienie się dziur w asfalcie – trzeba załatać póki są niewielkie, 
- topola na ul. H. Sawickiej – po wichurze pochyli ła się tak mocno, że wrasta w asfalt niszcząc go i 
stwarza niebezpieczeństwo dla jeżdżących samochodów, 
- jak wygląda sprawa dokumentacji na  kanalizację  ul. Ruda w Mieścisku – czy coś się dzieje w tym 
kierunku? 
-droga na Gorzewo nad We łną w kierunku przejazdu kolejowego – jest tam rozjechany asfalt, droga 
jest zniszczona, w związku z tym samochody wjeżdżają na pole pani Włodarczyk. 
Radny Ryszard Rodzewicz: 
- należy zrobić przegląd dróg gminnych i po łatać dziury dopóki są niewielkie, a co za tym idzie koszt 
naprawy będzie mniejszy, 
-droga wojewódzka przez Mieścisko – należy zrobić sprysk otworów, bo szyby w samochodach będą 
pękać. 
Radny Piotr Hoffmann: 

 



-sprawa załatania dziury  w Popowie Kościelnym  k/budynku poczty. 
Radny Jan Wojtyszyn: 
- dotyczy składania wniosków na ,,schetynówki’’  – czy powiat skorzysta z takiej możliwości? 
Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Synoracki: 
- odnośnie „schetynówek” – składamy wniosek na drogę Damasławek – Dąbrowa bo tam projekt jest 
zrobiony, ale nie wiadomo czy skorzystamy z niego ze wzgl ędu na małe środki finansowe, 
- odnośnie wycięcia krzewów przy drodze Go łaszewo-Janowiec – tam nie jest tak źle, ale będzie to 
przekazane, 
- dziura na drodze Popowo Kolonia – jest to droga gminna, 
- skrzyżowanie Gorzewo – Gołaszewo – dyrektor Torz jest w kontakcie z panem A. Lupą, 
-dziura przed Rudą Koźlanką jest załatana, 
-w Pląskowie znak nie leży już w trawie, 
-suche topole w Żabiczynie- będą do realizacji. 
Radny Piotr Graczyk: 
-nawiązanie do przepustu w Gorzewie – zapada się asfalt 
 
Adn. 6 – Zapytania sołtysów: 
Sołtys Bernard Ignaczak- Budziejewko: 
- zarwany przepust na Budziejewie – cały jest zamulony, trzeba wstawić dwa kręgi. 
Sołtys Jan Nawrocki – Nieświastowice: 
-droga powiatowa we wsi zarośnięta krzakami, 
Sołtys Bożena Borowska – Wiela: 
- jak daleko stoi sprawa odwodnienia wsi i prośba o pomoc w tymczasowym odwodnieniu do posesji, 
oraz wyczyszczenia rowu. 
Sołtys Krystyna Tańska – Zbietka: 
- ułożenie chodnika przy przystankach autobusowych i remont zatok wraz z wyci ęciem dwóch drzew. 
Sołtys Wojciech Kmieciak – Jaroszewo Drugie:  
- podziękowanie za wycięcie krzaków- od krzyżówki do Pląskowa droga wizytowa, 
-jadąc ze Skoków na krzyżówce- krzaki do wycięcia , 
- wniosek o postawienie znaku :”skrzyżowanie dróg” koło posesji dawnego sołtysa w Pląskowie, 
Sołtys Maria Sadłowska-  Podlesie Wysokie: 
- zwróciła się do Przewodniczącego Rady Powiatu o wykoszenie poboczy,  
-sprawa opróżnienia blaszanych beczek na szk ło. 
Sołtys Elwira Starosta -  Popowo Kościelne: 
- podziękowanie za autobus na Turniej do Wymys łowa, 
-opróżnienie beczki ze szkłem k/klubu, 
- urywająca się  lampa na dachu Domu Kultury przy kot łowni, 
- sprawa pieca i ogrzewania w Domu Kultury.  
Sołtys Dionizy Patelski Pląskowo: 
- wniosek w sprawie oświetlenia w kierunku Rolewskiego i Januchowskiego.  
Sołtys Eugeniusz Widziński: 
- obrywanie się mostu na ul. Ruda ko ło p. Magdy 
Radny  Jan Wojtyszyn: 
- sprawa barier energoch łonnych- sprężystych. 

 
Odp. Wójta na zapytania sołtysów: 
-sprawa przepustu na drodze Budziejewko - Budziejewo – dogadamy się z Powiatowym Zarządem 
Dróg, 
- krzaki we wsi Nieświastowice- do końca jesieni wszystkie będą przejechane maszyną, która to 
obcina, 
odwodnienie Wieli –  częściowo Gmina to wycięła, ostatnia ulewa spowodowa ła taki stan rzeczy. 
Opracowana jest dokumentacja na odwodnienie, wyczyszczone zost aną rowy –Gmina dokona 
odpływu a Powiat dopływ, 
W Zbietce – drzewa zostaną wycięte, natomiast zatoki zostaną zrobione przy dalszej modernizacji 
drogi, 
 Przepust na Rudzie- zostanie zwizytowany i zrobiony remont,  
- odnośnie znaku w Pląskowie- niektórzy nie przestrzegają tej białej tablicy; należy zwrócić szczególną 
uwagę, 
-beczki na szkło – jest to odwieczny problem, zainterweniujemy, ale trzeba będzie jednak poczekać z 
tym do lipca przyszłego roku, 

 



- sprawa zerwanej lampy na dachu DK w Popowie Kość. – zlecimy do wykonania, 
- sprawa pieca- przeanalizujemy czy remontować ten, czy kupić nowy, 
oświetlenie w Pląskowie- podłączyć lampy do siebie na zasadzie podlicznika i w ramach środków 
postaramy się to zrobić. 
-sprawa przepustu- sprawdzimy to z Powiatowym Zarządem Dróg. 
Przewodniczący Rady Powiatu Tadeusz Synoracki: 
 - w sprawie drogi Skoki-Kuszewo- jest to droga powiatowa, zg łoszę to chociaż tak niebezpiecznie to 
tam nie jest. 
 
Adn. 7 
P. Wójt przedstawił swoją  informację z działalności międzysesyjnej, która stanowi załącznik Nr 3 do 
protokółu/ 
 
Adn. 8 
Informację ze swojej dzia łalności przedstawiła również P. Elżbieta Kapczyńska-Przewodnicząca Rady 
Gminy, która od ostatniej sesji bra ła udział : 
19.08. – dożynki parafialne w Sarbii, 
21.08. – szkolenie nt. obowiązujących przepisów prawa nt. sprzedaży napojów alkoholowych i kontroli 
punktów sprzedaży tych napoi, 
25.08.- udział w dożynkach powiatowo-gminnych w Skokach, 
02.09. – udział w  XXXIV Targach Michałowskich i dożynkach gminnych w Mieścisku, 
03.09.-  rozpoczęcie roku szkolnego w Szkole Podstawowej w Mieścisku i Gimnazjum oraz udzia ł w 
apelu z okazji 73-rocznicy wybuchu drugiej wojny światowej, 
07-10.09. – wizyta w partnerskiej Gminie Scharnebeck wraz z delegacj ą naszej Gminym, 
11.09. –spotkanie dot. podziękowania sponsorom Targów Michałowskich i Dożynek Gminnych, 
12.09. – zebranie sołtysów Gminy Mieścisko w celu uchwalenia funduszu so łeckiego na 2013 rok,  
13.09.- wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy celem zaopiniowania materia łów pod obrady Sesji, 
14.09 -17.09. – wizyta partnerska w Gminie Ustronie Morskie,  
22.09. – udział w uroczystości 65-lecia Koła Łowieckiego „ODYNIEC” w Mieścisku. 
 
Do w/w informacji nie odnotowano żadnych pytań. 
 
Adn. 9. 
Następnie Przewodniczący Komisji Rady Gminy przedstawili swoje sprawozdania w okresie 
międzysesyjnym. 
Komisja Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska i Komunikacji - odbyła dwa posiedzenia 
poświęcone zabytkom i obiektom chronionym na terenie Gminy oraz spotykaj ąc się na wspólnym 
posiedzeniu omawiając materiały pod obrady XVII Sesji Rady Gminy. 
Komisja Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu -  odbyła jedno posiedzenie wyjazdowe 
w dniu 31 sierpnia 2012r. w sprawie zapoznania si ę z kontrolą punktów sprzedaży oraz 
przygotowaniem placówek oświatowych do nowego roku szkolnego. 
Członkowie Komisji wzięli również udział w szkoleniu nt: kontroli punktów sprzedaży napojów 
alkoholowych. 
Komisja Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i Budżetu - uczestniczyła we wspólnym posiedzeniu 
Komisji Rady Gminy i przygotowaniu się do obrad XVII Sesji Rady Gminy. 
Komisja Rewizyjna - spotkała się dwukrotnie omawiając m.in. plany i wydatki  Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za okres od 1 stycznia do 1 wrze śnia br. oraz problem 
bezrobocia w gminie.  
Po przedstawieniu sprawozdań nie odnotowano żadnych pytań.  
Adn. 10. 
Informację z przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze przedstawiła Skarbnik Gminy – p. 
Teresa Samarzewska. 
Radni zapoznali się już wcześniej z w/w Informacją na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy w 
dniu 13 października 2012r.P. Skarbnik natomiast przedstawi ła szczegółowo Uchwałę nr SO-
0953/27/20/12 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu z dnia 30 sierpnia 2012r. wyrażającą opinię 
pozytywną o informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2012r.. 
Co do wyżej przedstawionej informacji radni nie wnieśli żadnych uwag, stanowi ona za łącznik Nr 4 do 
protokółu. 
 
 

 



Adn.  11 
Pani Alicja Kędracka przedstawiła projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Mieścisko na okręgi 
wyborcze, ustalenia granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym. 
Dokonuje się podziału Gminy Mieścisko na 15 jednomandatowych okręgów wyborczych, stanowi to 
załącznik do uchwały w sprawie podziału Gminy Mieścisko na okręgi wyborcze, ustalenia granic i 
numerów oraz liczby radnych wybieranych w okręgu wyborczym. Radni  w tej sprawie dyskutowali na 
wspólnym posiedzeniu Komisji Rady w dniu 13 wrze śnia. Obecnie radny Jan Wojtyszyn zada ł pytanie, 
czy do okręgu nr 5 można dołączyć ulicę Janowiecką? 
P. Alicja Kędracka-Sekretarz Gminy udzieliła odpowiedzi przeczącej, ponieważ w przeliczeniu na 
liczbę mieszkańców za dużo byłoby osób w tym okręgu. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na obecnych 13 radnych wszyscy głosowali za przyjęciem uchwały. 
 
Adn. 12 
P. Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu do kwoty 149.000 z ł na zadanie: „Przebudowa 
kotłowni olejowych na opalane gazem ziemnym w budynkach: S zkoły Podstawowej w Mieścisku, 
Przedszkola „Leśne Ludki”, Urzędu Gminy, Ośrodka Zdrowia Lekarzy Rodzinnych w Mieścisku” w tym 
do realizacji w 2012 roku do kwoty 96.000 z ł, w 2013r. do kwoty 53.000 zł. Spłata pożyczki będzie 
dokonywana z dochodów w łasnych budżetu. W dyskusji zabrali g łos: 
 
Radny Ryszard Rodzewicz: 
Zapytał, jak ma się zaciągnięcie pożyczki do zadłużenia Gminy? 
P. Skarbnik odpowiedziała, że bez analizy i opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej zaci ągniecie 
tegoż kredytu nie byłoby możliwe, w związku z tym analiza taka  została zrobiona przy uwzględnieniu 
dochodów zaplanowanych. Jeżeli dochody ze sprzedaży majątku Gminy  nie zostaną zrealizowane w 
pełnej wysokości, to wskaźniki w WPF ulegną podwyższeniu. 
P. Wójt poinformował, że podjęcie takiej decyzji przyspieszyła sprawa ciągle rosnących kosztów oleju 
opałowego oraz to, że gaz po to był zakładany, aby mieć możliwość podłączenia obiektów gminnych. 
Radny Ryszard Rodzewicz: 
-Czy zrobiono symulację różnicy kosztów ogrzewania olejowego i gazowego?  
P. Wójt – olej opałowy kosztuje 4,50 zł za 1 litr, my kupujemy za 4,00 z ł, natomiast gaz będzie 
kosztował 3,00 zł. 
Po wyczerpaniu dyskusji Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały . 
Na 13 radnych – 12 głosowało za przyjęciem uchwały, natomiast jeden radny wstrzymał się od 
głosowania. 
 
Adn. 13 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2012 rok przedstawi ła Skarbnik Gminy, która 
szczegółowo omówiła autopoprawkę złożoną do projektowanej zmiany w budżecie na 2012 rok 
omówionej na wspólnych posiedzeniach komisji. Autopoprawka zwiększa dochody i wydatki budżetu 
Gminy o kwotę 8.193 zł. W dyskusji zabrali głos: 
Radny Rodzewicz: 
- Jeżeli chodzi o dzia ł 921/kultura i ochrona dziedzictwa narodowego/, rozdzia ł 92116 dot. biblioteki- 
skąd bierze się kwota 16 tysięcy zł, skoro finanse tej instytucji są na „styk”? 
P. Skarbnik odpowiedziała, że jest to nasz udział własny; są to środki na inwestycje, na modernizacje 
kotłowni. Sytuacja biblioteki jest pod kontrol ą i w przypadku brakującej kwoty Gmina wystąpi o 
dokonanie zmian. 
Radny Jan Wojtyszyn - zwrócił się do pana wójta z pytaniem jak finansowo są zabezpieczone szkoły 
na zakup oleju opa łowego i jak będzie wyglądać okres przejściowy z ogrzewaniem w razie 
modernizacji kotłowni? 
P. Wójt odpowiadając poinformował, że przyłączenia zostaną wykonane  najpóźniej do końca 
listopada; będą się odbywać w określone dni tygodnia tj. od piątku do niedzieli , a ogrzewanie będzie 
nadal olejowe. 
Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie z uwzględnieniem autopoprawki przedstawiony zosta ł 
przez Przewodniczącą Rady pod głosowanie. Na 13 radnych 13 g łosowało za podjęciem uchwały stąd  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
 

 



Adn. 14 
Uchwałę w sprawie zmiany Uchwały N XII/75/11 Rady Gminy Mieścisko z dnia 28.12.2011r. w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2012-2021 przedłożyła 
Skarbnik Gminy. Zmiany w budżecie oraz Wieloletnia Prognoza Finansowa musza ze sob ą 
współbrzmieć. Dlatego też zmienia się treść załącznika Nr 1 do uchwały Nr XV/103/12 Rady Gminy 
Mieścisko z dnia 6 czerwca 2012. w sprawie zmiany Uchwa ły Nr XII/75/11 Rady Gminy Mieścisko z 
dnia 28.12.2011r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mie ścisko na lata 
2012-2021.  
Uzasadniając podjęcie w/w uchwały w WPF wprowadzono zmiany jak niżej: 
1/ dostosowano kolumnę dot. roku 2012 do treści uchwały budżetowej, 
2/ ujęto zmianę planowanych przychodów po wprowadzonych zmianach - rok 2012       - 596.000 zł 

     -  rok 2013       -    53.000 zł 
3/ zaktualizowano kwotę długu i rozchodów po zmianach. 

      
       W wykazie przedsięwzięć dodano nowe: ”Przebudowę kotłowni olejowych na opalane gazem 

ziemnym w budynkach Szkoły Podstawowej, Przedszkola, Urzędu Gminy i Ośrodka Zdrowia Lekarzy 
Rodzinnych w Mieścisku, w tym na 2012 rok – 154.000 zł a na 2013 rok -63.000 zł ustalono limit 
zobowiązań na kwotę 217.000zł. 

      Dyskusji nad projektem uchwały nie było. Projekt uchwały Przewodnicząca Rady poddała pod 
głosowanie 

      Na 13 radnych 13  g łosowało za podjęciem uchwały, stąd uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Adn.15 
Projekt uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok przedstawi ł p.Wójt, który 
poinformował zebranych, że na wspólnych komisjach zosta ły przedłożone stawki podatku na 2012 r. 
oraz propozycje na rok 2013. Propozycja wójta to podwy żka 5% wszystkich podatków, co stanowi 52 
tysiące złotych. 
Radny Rodzewicz –po przeanalizowaniu stwierdzi ł, że wzrost winien być 4%-owy. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie dwie  propozycje podwyżek  stawek podatku : 5 i 4 %. 
W pierwszej kolejności Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie propozycję wzrostu 5%. W 
wyniku głosowania za ta propozycją opowiedziało się 12 radnych . Wobec powyższego ta propozycja 
została przyjęta do wzrostu podatków na 2013 rok. 
P. Skarbnik wniosła jeszcze dwie ważne rzeczy, a mianowicie: 
Opłata targowa nie zmienia się na rok 2013, pozostaje w wysokości 20 zł na dobę, nie podejmuje się 
również uchwały w sprawie opłaty za posiadane psy, ze względu na zbyt duże koszty 
wyegzekwowania jej. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości 
na 2013 rok. Na 13 radnych , 12 radnych g łosowało „za”, 1 radny wstrzyma ł się od głosu. 
 
Adn. 16 
- Projekt uchwały w sprawie obniżenia wskaźnika procentowego wp ływającego na wysokość dodatku 
mieszkaniowego omówił p. wójt. Propozycja jest taka, aby obniżyć o 20 punktów procentowych 
wysokość  wskaźnika procentowego, wp ływającego na wysokość wypłacanego przez Gminę 
Mieścisko dodatku mieszkaniowego łącznie z ryczałtem. Można przewidywanie uzyskać rocznie 15 
tys. złotych. Obecnie dodatek mieszkaniowy stanowi 157,00 z ł, a przy zastosowaniu tego wskaźnika 
będzie on wynosi ł  112 zł. Obniżka ta daje nam pewną oszczędność a jednocześnie w rodzinach 
pobierających ten dodatek nastąpi racjonalna gospodarka.  

     Radny Rodzewicz – zwrócił się z zapytaniem, ile gospodarstw domowych skorzysta z tej pomocy?  
     P. Wójt odpowiedział, że pomoc w formie dodatku mieszkaniowego otrzyma ok. 70 rodzin.  
     Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie obniżenia wskaźnika procentowego 

wpływającego na wysokość dodatku mieszkaniowego . 
     Na obecnych 13 radnych wszyscy głosowali za w/w uchwałą. 
 

Adn. 17 
Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szko ły Podstawowej w Popowie Kościelnym im. Jana 
Pawła II, przedstawi ł p. Wójt. 
Podejmuje się zamiar likwidacji w/w szko ły  z dniem 31 września 2013 roku, szkoły o strukturze 
organizacyjnej klas I-VI z oddziałem przedszkolnym. P. Wójt  stwierdził, że jest to przekszta łcenie 
szkoły, którego organem prowadzącym obecnie  jest Gmina. W uzasadnieniu do uchwa ły zawarte są 
dane liczbowe oraz zestawienie mające zobrazować jakie są koszty utrzymania. Do szko ły tej 

 



uczęszcza 57 uczniów od I do VI klasy oraz 24 do oddzia łu przedszkolnego”O”. Koszt nauki ucznia w 
tej szkole wzrósł wg wykonania budżetu na koniec sierpnia 2012r. -9.432,28 zł. W latach 2010 i 2011  
koszt utrzymania szkoły w przeliczeniu na 1 ucznia by ł największy w Szkole Podstawowej w Popowie 
Kościelnym. 
W związku z powyższym zachodzi  konieczność dokonania racjonalizacji wydatków oświatowych 
ponoszonych przez Gminę. Po likwidacji w/w szkoły uczniom zapewnia  się możliwość kontynuowania 
nauki w tym samym budynku prowadzonym jednak przez inny podmiot uprawniony. Planowa na 
likwidacja wpłynie na obniżenie bieżących kosztów utrzymania szkó ł i przedszkola. 
Na dzień dzisiejszy zawiązało się Stowarzyszenie, którego prezesem jest p. Renata Jung i która 
przedstawi swoje stanowisko w tej sprawie. 
Następnie wywiązała się dyskusja. 
 Radny Piotr Hoffmann: 
- „Idea jest dobra, uczestniczy łem we wszystkich zebraniach z udzia łem rodziców, byłem od samego 
początku za tym, żeby to nasze Stowarzyszenie zajęło się tym. Ale czy ono sobie poradzi, nie ma 
żadnego doświadczenia, dopiero co „raczkuje”. Mam duże wątpliwości i podczas głosowania 
wstrzymam się od głosu”. 
Radny Ryszard Rodzewicz: 
- „Uważam, że na ten rok należy się wstrzymać od podejmowania takiej uchwały, nie wiadomo, jaka 
będzie ustawa oświatowa. Jesteśmy jedną z nielicznych gmin, gdzie subwencja oświatowa nam 
wystarcza. Mieścimy się w wydatkach, jeżeli chodzi o oświatę.  Ze względów finansowych jestem za, 
natomiast ze względów społecznych – przeciw”. 
Radna Elżbieta  Kapczyńska: 
Szkoła w Popowie Kościelnym to zmodernizowany, ładny budynek . Dopóki jest szko ła, to w tej 
miejscowości toczy się życie kulturalne. To miejsce spotkań rodziców i dzieci. Szko ła jest miejscową 
„Kuźnią” talentów, jest ośrodkiem kultury. Z drugiej jednak strony jest ten czynnik ekonomiczny . 
Likwidując szkołę w Popowie moglibyśmy mieć więcej środków dla szkół Mieściska. Na dziś jest to 
zamiar likwidacji tej szkoły tzn. że można się w każdej chwili z tego wycofać, jeżeli znajdą się inne 
rozwiązania np. Stowarzyszenie w Popowie Kościelnym. Padały różne argumenty.  Jako radni 
uczestniczyliśmy wszyscy w spotkaniu z  rodzicami, jest to trudna decyzja.  
 Radny Jan Wojtyszyn: 
Stwierdził, że najlepsze Stowarzyszenie to Stowarzyszenie miejscowe, gdzie b ędą zatrudnieni rodzice 
dzieci.  
P. Wójt : 
Podkreślił, że szkoła ta nie ma być zamknięta, ma dalej być , ma dalej rozkwitać i przyciągać jak 
najwięcej osób. Sam przystąpił do Stowarzyszenia i chce również pomóc. Gdzie jak nie na własnym 
podwórku będzie można  zdobywać  doświadczenie. 
Radny Janusz Górski : 
Stwierdził, że w tej sprawie nie ma dobrej decyzji, sytuacja w tej chwili ze wzgl ędów  finansowych jest 
nie do utrzymania. Nie podziela łby jednak obaw radnego Hoffmanna, ponieważ osoby, które mają być 
w tym Stowarzyszeniu mają doświadczenie zarówno organizacyjne i administracy jne i mogą 
konkurować z innymi. 
P. Dyrektor  Renata Jung: 
Podzielała zdanie innych o tym, aby szkoła ta nadal istniała. Czyniła wszystko, aby jak najbardziej 
zmniejszyć koszty utrzymania. Liczba dzieci jest ma ła w tej chwili, ale delikatnie wskaźnik  rośnie w 
górę. Koszty  zostały zmniejszone na tyle, na ile można było to zrobić. Po rozmowach postanowiono 
zawiązać  Stowarzyszenie, które funkcjonuje od m-ca sierpnia br. Jest to na razie ma łe 
Stowarzyszenie ludzi chętnych do działania. Będzie ono wspiera ło szkołę; możliwe jest pozyskanie 
środków z Unii Europejskiej. Jest to wyzwanie któremu Stowarzyszenie b ędzie starało się sprostać. 
„Jest to nasze środowisko, nasza szkoła i chcemy dla niej jak najlepiej” -powiedziała pani dyrektor. 
Jeżeli chodzi o czynnik ekonomiczny to postaramy się temu zaradzić. Jeśli uchwała zostanie podjęta o 
zamiarze likwidacji tejże szkoły to Stowarzyszenie zrobi wszystko, aby tę placówkę poprowadzić; a z 
jakim skutkiem to czas pokaże.  
Radny Ryszard Rodzewicz: 
Czy subwencja oświatowa na ucznia jest inna w gimnazjum i w szkole podstawowej?  
 Skarbnik Gminy: 
Udzielając odpowiedzi wyjaśniła, że minimalnie subwencja jest większa dla gimnazjum. 
Po wyczerpaniu dyskusji przystąpiono do głosowania. Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały 
w sprawie zamiaru  likwidacji Szko ły Podstawowej w Popowie Kościelnym pod glosowanie. 
Na 13 radnych 7 radnych by ło „za”, 5 radnych wstrzyma ło się od głosu, jeden radny był przeciwny. 
 

 



Adn. 18.  
P. Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 
drogowego. Chodzi o zajmowanie pasa drogowego, naszych dróg, ulic, które s ą własnością Gminy. 
Wszelkie komisje kontrolujące pytają o te sprawy. W przedstawionym projekcie uchwa ły są ustalone 
stawki, które mają zminimalizować czas zajęcia pasa drogowego do potrzeb, które dany obywatel 
sobie życzy. 
Przewodnicząca Rady poddała w/w uchwałę pod głosowanie i ogłosiła, że radni przyjęli ją 
jednogłośnie czyli 11 głosów za /dwóch radnych opuściło w między czasie salę: radny Hoffmann i 
Wojtyszyn/ 
 
Adn. 19 
Kolejna uchwała to upoważnienie Wójta Gminy Mieścisko do podjęcia działań zmierzających do 
pozyskania części zbiorów z „Głuchej Puszczy”. 
Przewodnicząca Rady poinformowa ła zebranych, że na wspólnych komisjach rady byli przedstawiciele 
Muzeum Regionalnego z Wągrowca: P. dyrektor Małgorzata Kranc oraz p. Tomasz Podzerek , którzy 
przedstawili radnym jaka praca czeka przy pozyskaniu tych zbiorów. Spadkobiercy p. Stanis ława 
Pijanowskiego poczynili wydatki dokonując inwentaryzacji tego majątku, chcieliby zwrotu części 
poniesionych kosztów. Gmina opowiada ła się za przyjęciem tego w formie darowizny. 
P. Wójt 
W tej sprawie dużo już było powiedziane. Jeżeli taka uchwała zostanie podjęta to zostaną poczynione 
odpowiednie  dzia łania. Po wizycie w Głuchej Puszczy p. dyr. Kranc powiedzia ła, że my jako Gmina 
mamy „markę pt: Puszcza”. Zbiory trzeba zabezpieczyć, czy są cenne czy nie to się okaże, należy 
zgromadzić to w jednym miejscu i posortować a w terminie późniejszym w ramach środków  to 
wyeksponować. Będzie mógł być zawarty akt notarialny ale  po spisaniu tego wszystkiego .Podjęte 
zostały rozmowy z Ministerstwem Kultury odnośnie dofinansowania za sprawą p. dyr. Kranc, 
natomiast  Wójt wszedł w kontakt z prezesem „Dolina Wełny” w sprawie napisania wniosku o 
dofinansowanie. 
Pytań nie odnotowano w związku z czym Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie w/w 
uchwałę. Przyjęto ją jednogłośnie – 12 radnych było za /na salę wrócił p. Hoffmann/. 
 
Adn. 20. 
Następna uchwała to wyrażenie zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
położonych w Mieścisku ul. Osiedle Michałowskie. 
Chodzi o działki, które nie mogą być  zagospodarowane jako odrębne nieruchomości, i właściciele 
nieruchomości przyległych zwrócili się z wnioskiem o ich zbycie. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie w/w uchwałę. Na 12 obecnych na sali radnych podjęto 
uchwałę jednogłośnie. 
 
Adn. 21 
Kolejny projekt  uchwa ły to uchylenie uchwały ustalającej warunki udzielania oraz wysokości stawek 
procentowych bonifikat  oraz cen sprzedaży lokali mieszkalnych w budynkach mieszkalnych 
stanowiących własność Gminy Mieścisko. 
p. Wójt zwrócił się do Rady o uchylenie tej uchwały , dlatego, że jest małe zainteresowanie zbyciem 
tych lokali, zaproponował więc termin do 30 czerwca 2013r. 
Radny Ryszard Rodzewicz: 
Prosił o to, aby wniosek był na starych zasadach ,natomiast  termin przed łużyć  do końca 2013 roku. 
W związku z drugą propozycją p. Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie, kto jest za 
zmianami  w uchwale zaproponowanej przez radnego Rodzewicza . Jedna osoba czyli wnioskujący był 
za tymi zmianami, natomiast  11 radnych g łosowało za uchwałą w brzmieniu jak na początku. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt w/w uchwały. Na 12 radnych 11 radnych 
głosowało „za”, natomiast jeden radny by ł przeciwny.                      
 
Adn. 22 
Następny projekt uchwały to określenie przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad 
korzystania z przystanków. 
Projekt tej uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy p. Alicja Kędracka. Zgodnie z ustawą o publicznym 
transporcie zbiorowym organizator transportu ma obowi ązek określić przystanki komunikacyjne, 
których właścicielem lub zarządzającym jest j.s.t./ a w tym wypadku Gmina/  oraz warunki i zasady 
korzystania z nich. 

 



Załącznik Nr 1 do Uchwały określa numer przystanku, jego nazwę lokalizację czyli drogę oraz 
miejscowość, natomiast  załącznik nr 2- to warunki i zasady korzystania z przystanków.  
Po wyjaśnieniach Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie przy 12 głosach „za”. 
 
Adn.  23 
Ostatni projekt Uchwały w sprawie zmiany uchwały nr X/64/11 Rady Gminy Mieścisko z dnia 26 
październik 2011r. w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Mieścisko. 
P. Wójt – zmienia się błędne sformułowanie poprzedniej uchwały: „ zmienia się paragraf 5, który 
otrzymuje brzmienie „Traci moc uchwała NR IX/51/2011 Rady Gminy Mieścisko z dnia 21 września 
2011r. w sprawie przystąpienia do zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Mieścisko. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie przy 12 głosach „za”. 
 
Adn.  24 
Odp. Wójta na interpelacje i zapytania radnych.  
1/ Sprawa zapadliska w separatowni – zareagujemy na to, 
2/ Dotyczy Market-u – sklep DINO wystąpił o pozwolenie na budowę przy ul. H. Sawickiej, 
3/ Świetlica w Podlesiu Wysokim- nic mi nie wiadomo  o zmianie w łaściciela SKR 
4/ Lista sponsorów na Targi Micha łowskie i Dożynki stanowi załącznik Nr  5 do protokółu.  
5/ Ulica na Os. Michałowskim- częściowo zostało wyrównane ,będzie  zniwelowane w m-cu 
październiku. 
6/ Puszki rozdzielcze TPSA – Firma telekomunikacyjna zostanie powiadomiona.  
7/ Dziury w chodniku,   – będziemy starali się załatać, są to duże koszty; zrobimy to w miarę 
posiadanych środków. 
8/ Droga Nr 192 – sprawę  przekażemy do Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Poznaniu. 
9/  Sprawa oświetlenia na Żabiczynie – zostanie to sprawdzone. 
10/  Odnośnie zatoki na ul. Zacisze – będzie to ujęte w projekcie budżetu na rok przyszły. 
11 / Suche topole – nie wiadomo w jaki pasie drogowym to jest, ale to rozstrzygniemy.  
12/  Sprawa lamp na słupach w Żabiczynie- „nie widzę trudności w przeniesieniu tych lamp, ale ENEA 
może mieć różne zdanie; podejmiemy dzia łania”. 
13/ Opieńki na ul. Polnej- będą usunięte w październiku. 
14/ Topola na ul. H. Sawickiej – będzie trzeba ją usunąć. 
15/ Sprawa kanalizacji  Mieścisko ul. Ruda – będzie zlecone w roku przyszłym. 
16/ Gmina nie występuje o „schetynówki.” 
17/ Włączenie drogi Gorzewo-Gołaszewo – to jest droga gminna, nie mamy środków na zawarcie aktu 
notarialnego. 
18/ Sprawę barier energoch łonnych przekazano do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
P. Wójt poinformował również o tym, że odbywają się zebrania wiejskie dot. funduszu so łeckiego na 
rok 2013. Odbyły się szkolenia sołtysów i opiekunów świetlic. Pan Wójt przekazał sołtysom, że przy 
planowaniu wszelkiego rodzaju działalności wydatki muszą  być opisane. Np. impreza integracyjna to 
nie tylko konsumpcja, ale przede wszystkim konkursy , zabawy.  
 
Adn. 25. 
Wolne głosy i wnioski 
Radny Piotr Graczyk: 
1/ Nie świecą żarówki w Gołaszewie w kierunku od figury do panów Trepińskiego i Synorackiego, 
2/ Przy kościele na parkingu woda wyżłobiła „korytka”; czy można uzupełnić to kruszywem. 
3/ Droga Gorzewo – Strzeszkowo (150m w kierunku na Gorzewo)   - występują przepusty. 
Pan Szcześniak 
1/ Nie świecąca lampa na ul. Łąkowej na posesji p. Szcześniaka, 
2/ Na sąsiedniej posesji p. Szcześniaka utworzyło się dzikie wysypisko śmieci 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała radnym, sołtysom i 
zaproszonym gościom za udział i zamknęła XVII Sesję Rady Gminy w Mieścisku. 
 
 

                                                                           Przewodnicz ąca Rady 
                                           Elżbieta Kapczyńska                                                                                                        
 

 


